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PROTOKÓŁ ZE SPOTKANIA PREZYDENTA MIASTA RZESZOWA 

Z MIESZKAŃCAMII OSIEDLI: MIŁOCIN, MIŁOCIN/ ŚW. HUBERTA, POGWIZDÓW NOWY 

 

Rzeszów, 17 lutego 2023 r. 

 

Temat:  

Spotkanie obywatelskie z mieszkańcami w ramach cyklu #RzeszówToMY. 
 

Przewodniczący spotkania: 

Spotkanie prowadził p. Konrad Fijołek, Prezydent Miasta Rzeszowa. 
 

Uczestnicy spotkania: 

Zastępcy Prezydenta (p. Krystyna Stachowska i p. Dariusz Urbanik), Przewodniczący Rad Osiedli (p. Zbigniew 

Micał – RO Miłocin/ św. Huberta, p. Mariusz Iskrzycki – RO Pogwizdów Nowy oraz p. Magdalena Grębowska, 

reprezentująca RO Miłocin, w  zastępstwie p. Przewodniczącej Justyny Adamiec), Dyrektorzy Wydziałów 

Urzędu Miasta i jednostek miejskich. 

Mieszkańcy wymienionych osiedli. 
  

Miejsce spotkania: 

 Aula Wyższej Szkoły Inżynieryjno-Ekonomicznej przy ul. Miłocińskiej 46 w Rzeszowie. 
 

  

Spotkanie poprzedził godzinny dyżur pracowników Urzędu Miasta, podczas którego mieszkańcy 

mogli złożyć wnioski i pisma, zapoznać się ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego dla osiedli, odwiedzić stanowiska kiermaszu organizacji pozarządowych, aktywnych na 

osiedlach. 

 

Na wstępie p. Prezydent powitał mieszkańców i podziękował za ich przybycie na spotkanie. 

Poinformował, że po pierwszym pełnym roku pracy na stanowisku Prezydenta Miasta Rzeszowa postanowił 

rozpocząć spotkania z mieszkańcami, bo uważa, że to jest najlepsza formuła kontaktu i komunikacji 

społecznej. P. Prezydent podziękował również Radom Osiedli, a w szczególności ich Przewodniczącym za 

pracę społeczną i służbę na rzecz mieszkańców. 

 

Następnie zaprezentowano krótki film o Rzeszowie, w którym znalazły się również ujęcia dotyczące 

najważniejszych inwestycji (już realizowanych lub planowanych do realizacji w najbliższej przyszłości, z 

wydatkowanymi kwotami) oraz innych przedsięwzięć – na osiedlach, których mieszkańcy uczestniczyli w 

spotkaniu: 

 

 budowa ul. Parkowej – w częściowej realizacji; ze strony p. Prezydenta padła zachęta do wycofania 

protestów mieszkańców, wtedy szybciej zrealizowany zostałby II etap inwestycji, 

 doposażenie Parku Leśnego Miłocin – p. Prezydent podkreślił, że część tego terenu pozostała w 

rękach powiatu rzeszowskiego, według ustaleń ze Starostą Rzeszowskim wstępnie zostanie on 

wydzierżawiony, potem przekazany (pozyskany) na rzecz miasta, 

 projektowana tężnia solankowa – będzie pierwszym elementem tzw. małej architektury i będzie 

służyć wszystkim mieszkańcom Rzeszowa, 
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 utworzenie Centrum Edukacji Ekologicznej dla Dzieci i Młodzieży – w porozumieniu z Zespołem Szkół 

Agroprzedsiębiorczości – w którym, jak podkreślił p. Prezydent, podejmowane byłyby m.in. działania 

na rzecz bioróżnorodności; przykład dają takie podmioty jak np. Stowarzyszenie EKOSKOP, 

 modernizacja przejazdu kolejowego ul. Warszawska/ ul. Borowa, 

 budowa dróg „wprowadzających” do ul. Warszawskiej, 

 modernizacja ul. Myśliwskiej, 

 budowa chodników m.in. wzdłuż ulic: Bażantowej i Łowieckiej (po zakończeniu przebudowy ul. 

Warszawskiej), 

 budowa placu zabaw przy ul. Myśliwskiej, 

 budowa oświetlenia przy ul. Pogwizdowskiej i in., 

 oznakowanie poziome ul. Myśliwskiej, 

 wiaty przystankowe i kosze na śmieci przy przystankach, 

 prace konserwatorskie przy kaplicy św. Huberta, 

 wydarzenia kulturalne na osiedlach, 

 doposażenie terenów inwestycyjnych strefy ekonomicznej Dworzysko, 

 przebudowa ul. Warszawskiej, 

 budowa ul. Chmajówka i remont ul. Pogwizdowskiej, 

 urządzenie zielonych terenów sportowo-rekreacyjnych dla mieszkańców osiedla Pogwizdów Nowy – 

jak zaznaczył p. Prezydent, w tym celu konieczne jest nabycie terenów od gminy Głogów Młp., 

 perspektywicznie – szkoła w Pogwizdowie Nowym do rozbudowy (również trzeba pozyskać teren). 

 

W dalszej części spotkania wypowiadali się mieszkańcy osiedli, kierując także zapytania i sugestie do 

p. Prezydenta: 

 

Lp. Pytanie/ zagadnienie Odpowiedź 

1. Na jakim etapie jest 
inwestycja obejmująca 
przedłużenie ul. Chmury 
do ul. Warszawskiej? 

P. Prezydent poinformował, że złożył wniosek o środki na realizację projektu w 
ramach programu „Polski Ład” (30 mln zł plus środki własne na ul. Warszawską). 
Podobny wniosek, na odcinek od ul. Warszawskie do ul. Chmury (250 mln zł) i na 
dojazd od ul. Chmury do strefy ekonomicznej (100 mln zł), na razie nie uzyskał 
dofinansowania. Jest jednak nadzieja na środki przy kolejnych naborach. To jest 
jednak zadanie priorytetowe (od ul. Warszawskiej, przez tory, do ul. Chmury), bo 
oznaczałoby domkniecie północnej obwodnicy miasta. 
Wyasygnowano już 2,5 mln zł na przygotowanie programu funkcjonalno-
użytkowego. Lada chwila ogłoszony zostanie przetarg na wykonanie tego 
programu. To jest baza do wystąpienia o pozwolenia w ramach ZRiD-u. 
Prowadzony jest również dialog z Marszałkiem Województwa Podkarpackiego i jest 
duża przychylność dla współpracy i współfinansowania z programów unijnych. 
Pojawia się bardzo dużo zapytań od firm, które chciałyby inwestować na terenie 
pobliskiej strefy ekonomicznej (co najmniej dwa duże przedsięwzięcia, a każde z 
nich dają nowe miejsca pracy). 
Kluczowe jest zapewnienie dojazdu do strefy z obu stron (i od zachodu i od 
wschodu, ale nie przez drogi biegnące czy planowane przez osiedla). 
P. Prezydent podjął również decyzję o sfinansowaniu niewielkiego odcinka drogi 
poza granicami miasta, od ul. Chmury w kierunku na Dworzysko, w celu poprawy 
dostępności komunikacyjnej dla pracowników strefy dojeżdżających z Rzeszowa. 

2. Wskazanie, że na terenie 
osiedla Miłocin występują 

P. Prezydent nadmienił, że w Rzeszowie funkcjonuje już Centrum Monitorowania 
Miasta, które prowadzi monitoring całodobowy. Dotychczas podjęto już ok. 900 
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problemy natury 
kryminalnej (włamania, 
kradzieże, np. wzdłuż ul. 
Waniliowej co 2-3 dom 
okradziony), w zw. z czym 
zaproponowano założenie 
monitoringu. 

interwencji. 
Biuro Informatyczne Urzędu Miasta, w porozumieniu z Radami Osiedli, wystąpiło o 
wskazanie przez mieszkańców 1-2 miejsc na terenie poszczególnych osiedli 
najpilniej wymagających monitoringu. 
P. Prezydent zadeklarował, że system monitoringu będzie rozwijany. Być może 
należałoby intensywniej komunikować tę sprawę, by potencjalni sprawcy 
zastanowili się, czy warto ryzykować. 

3. Podkreślenie trafności 
decyzji ws. przeniesienia 
lokalizacji nowej siedziby 
Sądu Okręgowego. 

P. Prezydent podkreślił ogromną rolę w procesie decyzyjnym (m.in. w zakresie 
koniecznych do wykonania ekspertyz geolog.) p. Jolanty Kaźmierczak – Zastępcy 
Prezydenta Rzeszowa. Decyzja o zamianie działek (z ul. Granicznej na ul. Kustronia/ 
ul. Dołową) została potwierdzona 14 lutego br. podpisaniem aktu notarialnego. 

4. Czy jest znany sposób 
skomunikowania ulic: 
Bażantowej, Łowieckiej i 
Myśliwskiej z ul. 
Warszawską? 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg p. Andrzej Maciejko poinformował, że 
przewidziana jest instalacja sygnalizacji świetlnej (w rejonie przejazdu kolejowego 
przy ul. Myśliwskiej), przy czym będzie ona priorytetowo działała na rzecz kolei. 
Ponadto przy skrzyżowaniach ulic: Bażantowej i Łowieckiej funkcjonować będą 
dodatkowe pasy pozwalające na płynne włączanie się do ruchu kołowego w 
kierunku Rzeszowa. Obie ulice zaprojektowane zostały do maksymalnych 
szerokości – na tyle, na ile pozwalało odwodnienie deszczowe. 
Sygnalizacja świetlana zainstalowana przy skrzyżowaniu ul. Warszawskiej z ul. 
Myśliwską jest kluczowa ze względu na przejazd kolejowy. 
Przewodniczący RO Miłocin/ św. Huberta p. Zbigniew Micał poinformował, że 
zostanie zmieniona lokalizacja przystanków autobusowych przy ul. Warszawskiej – 
jeden za ul. Łowiecką, drugi – przed ul. Bażantową. Ponadto przewidziano przejście 
do ul. św. Huberta. 
Po dodatkowym pytaniu z sali odpowiedział p. dyr. A. Maciejko – wzdłuż całej 
drogi, od ul. Warszawskiej do skrzyżowania z ul. Miłocińską będzie chodnik (między 
torami a krawędzią jezdni), natomiast nie wchodzi w grę wycinka rosnących tam 
dorodnych drzew. 

5. Czy rozpoczęły się prace 
związane z przygot. Planu 
Zagosp. Przestrzennego dla 
os. Miłocin (wniosek był 
składany w ubiegłym 
roku)? Chodzi o to, by 
przywrócić poprzedni plan, 
aby ukrócić zapędy tzw. 
patodeweloperki. 
Podano przykład – działka 
8 arów, zabudowa niska, 
dom jednorodzinny, 
natomiast do mieszkańców 
docierają sygnały o 
planach zabudowy 
szeregowej (na kilkanaście 
do 20 mieszkań). 
Podobny przykład przy ul. 
Tarnowskiej. 

P. Prezydent zaznaczył, że cała idea prac urbanistycznych zmierza ku temu, aby 
czasy patodeweloperki zakończyć. Kluczem do tego jest Studium Uwarunkowań i 
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego, którego opracowanie opóźniło się 
ze względu na protesty mieszkańców osiedli, które miałyby być chronione przed 
zabudową. Uwzględniono uwagi i wkrótce nowy projekt Studium trafi do 
uzgodnień, a następnie do uchwalenia. To jest „konstytucja przestrzenna”, która w 
przypadku takich osiedli jak Miłocin (zakwalifikowane do strefy ekologicznej, gdzie 
dopuszczona będzie tylko zabudowa niska). 
Podejście, które za poleceniem p. Prezydenta stosuje Wydział Architektury, 
nakazuje: po pierwsze – szerzej objąć analizą urbanistyczna dany teren, po drugie – 
zabronienie tzw. nawiązań do istniejącej już zabudowy, po trzecie – jak najszerzej 
zawiadamiać strony. Kluczowe jest więc Studium i zmiana podejścia do 
egzekwowania tzw. wuzetek. 
Bez Studium niemożliwe jest uchwalenie Planów. Osiedle Miłocin nie jest tutaj 
priorytetem, bo w całym Rzeszowie czeka na uchwalenie co najmniej 30 planów, 
pilnych ze względów przyrodniczych lub ratowania miejsc pracy. Zatem na razie 
powinna wystarczyć zmiana podejścia do wuzetek. To powinno zadziałać i 
powstrzymać zapędy do wyciskania z danej działki maksimum tego, co można 
wycisnąć (dot. wysokości i intensywności zabudowy kosztem terenów zielonych czy 
np. miejsc parkingowych itd.). 
P. Prezydent poprosił mieszkańców, by byli jego sojusznikami w kwestii uchwalenia 
Studium. 
Władze samorządowe nie zawsze mogą odmówić, jeżeli parametry działki 
pozwalają na daną inwestycję (głównie w zakresie zabudowy szeregowej). Możliwe 
są natomiast sugestie dotyczące np. ograniczenia liczby mieszkań (zamiast 20 
mieszkań zgoda na 10 mieszkań). Sprawdzimy zgłaszany przykład. 
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6. Prośba o nasadzenia drzew 
iglastych w mieście. 

P. Prezydent poinformował o powołaniu Zespołu ds. Zieleni i Drzew (z udziałem 
dyrektorów Wydziału Środowiska i Klimatu oraz Zarządu Zieleni Miejskiej, prym 
wiedzie Fundacja „Będzie Dziko” wraz z całą grupą społeczników), który pilotuje 
nasadzenia, wycinki i badanie zdrowotności drzew. 
Sygnały i sugestie od mieszkańców – bardzo pożądane, przede wszystkim w trosce 
o bioróżnorodność. Zaproszenie do współpracy. 
Co do wycinek drzew – ograniczono zapędy Starosty Rzeszowskiego. 

7. W związku z rozbudową ul. 
Warszawskiej – w jaki 
sposób planowane jest 
skomunikowanie 
przystanku z ul. Bażantową 
i św. Huberta oraz czy 
wzdłuż ul. Warszawskiej 
planowane są ekrany 
dźwiękochłonne? 

P. Prezydent podkreślił, ze dostępność do przystanków transportu zbiorowego, na 
który miasto stawia, jest bardzo ważna, jednak wskazane dla zdrowotności jest 
także zachowanie dziennego limity 10 tys. kroków, więc jakieś niewielkie podejścia 
do przystanków nie powinny być problemem. 
Dyrektor A. Maciejko wskazał, że przejście przez tory do ul. św. Huberta było 
najniższej kategorii. Przy planach rozbudowy nie było ono uwzględniane, także 
zgodnie z sugestiami PKP. 
Padła sugestia (p. Z Micała) ws. wykonania przejścia podziemnego lub skorzystania 
z przejścia p. Dusiów (potrzebne byłoby wykonanie ok. 20 m chodnika). 
P. Prezydent zapowiedział, że problem przystanku zostanie rozpatrzony, 
najważniejsze jest jednak bezpieczeństwo. 
Dyrektor A. Maciejko poinformował, że na etapie prac projektowych 
przeprowadzono badania przekroczenia norm hałasu, co skutkowało planem 
zainstalowania ekranów dźwiękochłonnych na długości łącznie 400 m. Po roku 
użytkowania dokonana zostanie analiza skuteczności i ewentualne uzupełnienie. 

8. Czy możliwe jest podanie 
terminu oddania do użytku 
placu zabaw w Miłocinie? 

Dyrektor Zarządu Zieleni Miejskiej p. Aleksandra Wąsowicz-Duch poinformowała o 
otwarciu przetargu na realizacje placu zabaw, wpłynęło 13 ofert. Inwestycja 
powinna być zrealizowana w ciągu 5 miesięcy. P. Dyrektor przypomniała, że 
początkowo finansowanie tej inwestycji planowano w ramach Rzeszowskiego 
Budżetu Obywatelskiego. To się nie udało, ale dzięki staraniom p. Prezydenta 
pozyskano działkę o pow. 47 arów. Oprócz placu zabaw przewidziane są tam 
boiska wielofunkcyjne i strefa dla organizacji spotkań osiedlowych. 

9. Powrót tematu 
patodeweloperki przy ul. 
Parkowej: nie tylko 
szerokość, ale i wysokość 
budynków (wniosek na 
budynek 3-kondygnacyjny, 
5 m od płotu; inwestor 
działa już na 4 działkach, a 
ma ich 13). 

P. Prezydent określił to jako jakiś fenomen, zwłaszcza po niedawnym spotkaniu z 
deweloperem, który był namawiany, by nie budować wielkich bloków na rzecz 
szeregówek, i który stwierdził, że szeregówki się nie sprzedają. Na os. Miłocin 
sytuacja jest odwrotna. 
Podejmowane są starania, by w ramach przepisów prawa i analizy 
architektonicznej ograniczać takie działania. 

10. Dotyczy ulic: Parkowej i 
Tarnowskiej – przystępując 
do budowy domów 
właściciele ok. 100 działek 
musieli się dostosować do 
M.P.Z.P. z gminy Głogów 
Małopolski (budownictwo 
jednorodzinne, z określoną 
powierzchnią biologicznie 
czynną). Teraz Plan utracił 
ważność, a miasto nie 
zareagowało na wniosek 
mieszk. o uchwalenie 
nowego Planu. Może 
wystarczyłby, w jakimś 
sensie, powrót do starego 

P. Prezydent zgodził się z tymi uwagami, jednak podkreślił, że musi działać w 
oparciu o istniejące prawo. Jeśli Plan wygasł, to go nie ma w obrocie prawnym. Z 
jednej strony trzeba dążyć do uchwalenia Planu, z drugiej strony trzeba zgodnie z 
prawem wydawać wuzetki. 
Część wuzetek wydana była dawniej i może się zdarzyć, że parametry były nieco 
„naciągnięte”. Teraz to jest niemożliwe, a jeżeli gdzieś się zdarzy jakiś błąd, 
mieszkańcy mają prawo zwrócić na to uwagę. 
P. Prezydent podkreślił, że dzisiaj robi wszystko, by jak najszybciej przywrócić, a 
właściwie uchwalić nowy Plan. Kluczem jest Studium i tego nie da się obejść. 
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Planu, co ukróciłoby 
budowę tych minibloków, 
przy których nie ma mowy 
na bioróżnorodność, 
ekologię, „zielone miasto”. 
Studium nie ma i jeszcze 
długo nie będzie. 
Wydawanie zezwoleń na 
takich warunkach to 
betonowanie miasta.  

11. Chodzi o sytuacje, gdy w 
przeszłości deweloper 
działał podstępnie i 
dostawał wuzetkę taką, jak 
chciał i potem co 100 m 
nawiązywał do wcześniej 
realizowanych inwestycji. 
Chodzi o obiektywne 
analizy. 

P. Prezydent zgodził się z tym spostrzeżenie, podkreślając, że niestety, w Polsce 
wuzetka, która miała być wyjątkiem, stała się regułą i to jeszcze „naciąganą”. 
Obecnie analizy architektoniczne są szersze, ale czasami mogą się zdarzać jakieś 
błędy czy przeoczenia i wówczas mieszkańcy mają prawo domagać się korekty. 
 
Zastępca Dyrektora Wydziału Architektury p. Katarzyna Leśko podkreśliła, że 
Wydział jest w trakcie analizowania wniosku inwestora i zgłoszeń mieszkańców. 
Żadnych „naciągnięć” nie będzie. Ustawa o planowaniu jasno określa warunki 
decyzji. 

12. Czy udało się uzupełnić 
dokumentację dotyczącą 
budowy II części ul. 
Parkowej (ZRiD dla 
Wojewody, termin mija 20 
lutego, 3 razy prolongata 
terminu)? 
Od 3 lat trwa protest kilku 
mieszkańców, których 
budowa ul. Parkowej nie 
dotyczy. Czy dysponując 
specustawą, miasto i 
mieszkańcy muszą być 
zakładnikami 
protestujących? 

P. Prezydent odpowiedział jako mieszkaniec osiedla Budziwój, gdzie zakładnikami 
kilku osób jest 8 tys. osób plus 10 tys. na osiedlu Biała (inwestycja dotyczy ZRiD-u 
obwodnicy południowej). Niestety, w demokracji każdemu wolno protestować. 
Może jednak jest tak, że gdy ludzie widzą, że wybudowany odcinek drogi jest 
dobry, ładny, bezpieczny, to nie pomyślą sobie, ze może warto zgodzić się na 
dokończenie budowy całości tej drogi? 
P. Prezydent zapewnił, że nie użyje tej drogi jako drogi dojazdowej (ruchu 
tranzytowego) do strefy ekonomicznej. W zamian daje 2 mln zł na nową drogę. 
Zapytał, czy wśród zebranych są protestujący i czy chcieliby przedstawić swoje 
argumenty. 

13. W imieniu protestujących: 
wybudowano blok, pętlę 
autobusową, ludzie boją 
się ruchu samochodów, 
związanego także z wielką 
planowaną inwestycją – 
starostwem powiatowym. 

W imieniu mieszkańców: spraw łącznika ul. Miłocińskiej z Dworzyskiem jest 
przestarzała; już Prezydent Tadeusz Ferenc na nasz wniosek zlecił opracowanie 
nowego projektu, w którym spornego łącznika nie ma. 
P. Prezydent osobiście zagwarantował, że ul. Parkową nie będzie dojazdu do strefy. 
Zadeklarował 2mln zł na wspomnianą już drogę do ul. Chmury, kolejne 2,5 mln zł 
na p.f-u nowej drogi obwodowej. 
P. Prezydent zgodził się, że nowa siedziba Starostwa Rzeszowskiego to nie jest 
najszczęśliwsza inwestycja na osiedlu Miłocin. 
Dyrektor A. Maciejko zapewnił, że dokumenty do Wojewody zostaną uzupełnione 
w terminie. 

14. Pytanie o rozbudowę dróg: 
Ropczyckiej, Ceramicznej 
(gdzie powstał zespół 
budynków mieszkalnych z 
lokalami użytkowymi) i ul. 
Technologicznej. 

P. Prezydent jeszcze raz powtórzył, że ruch tranzytowy nie będzie odbywał się ul. 
Parkową, lecz zmodernizowaną ul. Chmury (bezkolizyjnie „wpiętą” z jednej strony 
do ul. Krakowskiej, z drugiej – przez odcinek nowej drogi do ul. Warszawskiej). 
Wszystkie inne drogi będą miały charakter dróg lokalnych. 
W rozmowach z deweloperami stosowana jest zasada współfinansowania przez 
nich układu drogowego wokół inwestycji (dotyczy to także budownictwa 
wielorodzinnego w strefie). To dotyczy również zabudowy mieszkaniowej w strefie. 
Na podstawie uchwały Rady Miasta p. Prezydent uzyskał zobowiązanie inwestora, 
że zainwestuje na terenie osiedla w coś, co dla mieszkańców jest najważniejsze (w 
porozumieniu z Radą Osiedla, np. Park Leśny lub jakaś droga dojazdowa, miasto 
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może się do tego dołożyć). 
Co do ul. Ropczyckiej, nie jest ona priorytetem, ale będzie ona modernizowana. 
Najpierw jednak chodzi o stworzenie alternatywnego układu komunikacyjnego, 
aby z Dworzyska dojechać na południe, do łącznika do drogi ekspresowej, nie 
wyjeżdżając na starą obwodnicę czy na drogę ekspresową (ulicami: Ceramiczną, 
Ustrzycką, Pańską, Błogosławionej Karoliny, do ulic: Wywrockiego i Potokowej i 
dalej do ul. 10 Sudeckiej Dywizji Piechoty). 
Impulsem do działania są także tereny miasta w rejonie Dworzyska, które być może 
zostaną wymienione na tereny przy stadionie „Resovii” (gdy już będzie dojazd do 
Dworzyska). 

15. Czy można postawić zakaz 
parkowania przy ul. 
Technologicznej 

P. Prezydent zasugerował złożenie wniosku o postawienie takiego znaku. 

16. Dlaczego postawiono znak 
zakazu postoju w rejonie 
bloku przy ul. Kolbego 7 
(tam nigdy nie było 
wypadku, a mieszkańcy nie 
maja gdzie parkować)? 

P. Prezydent poinformował, że znak postawiono na wniosek mieszkańców z bloku 
przy ul. Kolbego 6. 
Na sugestię mieszkańców bloku nr 7, że odbyło się to bez ich wiedzy, p. Prezydent 
polecił sprawdzić sytuację co do zasadności zakazu i bezpieczeństwa. Pojawiła się 
także propozycja, by przesunąć strefę zakazu o jeną latarnię. 

17. Czy planowane jest jakieś 
nowe oznakowanie na 
rondzie na Pobitnem? 

P. Prezydent zaznaczył, że cały czas trwają analizy (buspasy, zjazdy, może rondo 
turbinowe). Obowiązuje zasada, że lepiej jest ruch rozładowywać niż kumulować, 
zwłaszcza że za chwilę ruszy inwestycja przełożenia ul. Rejtana do ul. Ciepłowniczej. 

18.  Jaka jest perspektywa 
realizacji inwestycji dotycz. 
domu kultury na os. 
Miłocin/ św. Huberta? 

P. Prezydent poinformował, ze pozyskano prawo własności. 
Ul. Myśliwska do ul. Chmajówka – będzie realizowana po ukończeniu rozbudowy 
ul. Warszawskiej – z chodnikiem i ścieżką rowerową. 
Chodzi, by nowo budowane drogi były „sprawiedliwe” (pas ruch kołowego, buspas, 
droga rowerowa, pas ruchu pieszego). To nie będzie łatwe, bo drogi są wąskie, a 
Polacy mają wyjątkowe przywiązanie do ziemi. 
Ul. Chmajówka jest superwąska, przy rozbudowie potrzebny będzie jakiś 
kompromis ze strony mieszkańców, przy współpracy z architektami. 

19. Czy rozważana jest 
budowa peronu Rzeszów-
Dworzysko?  

P. Prezydent zaznaczył, że miastu bardzo zależy na rozbudowie i sprawnym 
działaniu Podkarpackiej Kolei Aglomeracyjnej, także zwiększeniu liczby połączeń. 
Jednak żeby skutecznie zachęcić mieszkańców, najbardziej z okolic Rzeszowa, do 
korzystania z komunikacji publicznej, należy im to ułatwić. Potrzebna jest 
infrastruktura (parkingi, stojaki dla rowerów, stanowiska dla hulajnóg 
elektrycznych, stanowisko do ładowania samochodów elektrycznych, dostęp do 
peronów, dojścia piesze itd.). Zadanie przeglądu takiej infrastruktury scedowane 
został na p. Beatę Sitnik, Dyrektora Wydziału Inwestycji. Najważniejsze jest by 
sprawnie dojść czy dojechać do przystanku kolejowego. 
Następnie p. Prezydent podkreślił, że bezpłatna (przynajmniej dla dzieci) 
komunikacja autobusowa powinna doprowadzić do ograniczenia ruchu 
samochodowego w mieście. 

20. Sugestia, by powstała 
droga, w tym droga 
rowerowa, wzdłuż linii 
kolejowej Rzeszów-Kraków 
(w rejonie ulic: św. 
Huberta i Myśliwskiej), co 
usprawniłoby ruch i 
sprzyjałoby budownictwu 
jednorodzinnemu na 
terenie osiedla Miłocin/ 
św. Huberta. 

P. Prezydent określił, że to jest wizja przyszłościowa, ale wymienione osiedla będą 
się intensywnie urbanizować w najbliższych latach (tereny atrakcyjne przyrodniczo, 
dobrze skomunikowane itd.), więc trzeba się do tego przygotować. 

21. Cały ruch tranzytowy P. Prezydent zauważył, że generalnie do parku czy placu zabaw powinno się iść 
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odbywa się obecnie przez 
ul. Borową i św. Huberta. 
Droga nieprzystosowana 
do ruchu tranzytowego. 
Sugestia, by na równi z 
dofinansowaniem prac 
konserwatorskich w 
kaplicy św. Huberta, 
dofinansować utworzenie 
miejsc parkingowych. 

pieszo, a nie dojeżdżać samochodem. Zaproponował utworzenie w rejonie kaplicy 
św. Huberta dwóch miejsc parkingowych, może na terenach dobrowolnie przez 
kogoś sprzedanych. 

22. Pytanie o ideę „miasta 15-
minutowego” 

P. Prezydent podkreślił, że w idei „miasta 15-minutowego” nie chodzi o to, by 
zamknąć mieszkańców w jakichś gettach, lecz by część funkcji miasta (m.in. usług 
publicznych) była w blisko mieszkańców, w zasięgu 15 minut. 
Zadaniem władz samorządowych jest starać się, by nie zabetonować miasta, choć 
parę betonowych wysp już powstało, zwłaszcza że za 30 lat 80 % ludności będzie 
mieszkać w miastach. W Rzeszowie jest szansa, by jeszcze tego nie zepsuć 

23. Jaka część terenu pod 
przyszły Park Leśny została 
wydzierżawiona i na jaki 
okres? 
Prośba o zaprojektowanie 
zieleni miejskiej przy ul. 
Parkowej. 

P. Grzegorz Tarnowski, Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem poinformował, 
Starosta Rzeszowski zaproponował wydzierżawienie 3 ha terenu na 2 lata, p. 
Prezydent zasugerował wydzierżawienie 3,5 ha na 10 lat. Teraz potrzebna jest 
decyzja Rady Powiatu Rzeszowskiego. 
P. Prezydent podkreślił również, że miasto będzie inwestować w zieleń. 
Mieszkańcom udostępniony zostanie także las na Załężu (60 ha zieleni). 

24. Prośba o podsumowanie 
pierwszego roku 
sprawowania urzędu 
Prezydenta Miasta 
Rzeszowa 

P. Prezydent wskazał m.in. na: 

 pozyskanie 250 mln zł na inwestycje (już wbudowane w budżet miasta, tyle w 
pierwszym roku urzędowania nie udało się pozyskać nawet p. Prezydentowi 
Tadeuszowi Ferencowi), 

 budowę szkoły na osiedlu Staromieście, 

 budowę hali sportowej przy Zespole Szkół nr 1, 

 budowę hali sportowej przy I Liceum Ogólnokształcącym. 
P. Prezydent zwrócił uwagę, że etap realizacji inwestycji jest najkrótszy, najdłużej 
trwa jej przygotowanie. Występuje naturalna ciągłość realizowania inwestycji (np. 
Most Zamkowy zaczynał p. Prezydent Andrzej Szlachta, a kończył p. Prezydent 
Tadeusz Ferenc, Podziemną Trasę Turystyczną rozpoczynał p. Prezydent 
Mieczysław Janowski, kontynuował p. Prezydent Andrzej Szlachta, finalizował p. 
Prezydent Tadeusz Ferenc, a po modernizacji otwierał p. Prezydent Konrad Fijołek). 
W planach m.in. budowa bezkolizyjnych przepraw nad linią kolejową w ciągu ul. 
Wyspiańskiego i ul. Langiewicza. 

25. Prośba o przywrócenie w 
niedzielę autobusu nr 18 i 
ogólnie zapewnienie 
większej częstotliwości 
kursów (najlepiej co 15 
minut)  

P. Prezydent uznał postulat za słuszny, obiecał przyjrzeć się całej sytuacji. Docelowo 
wszystkie autobusy powinny kursować co 15 minut, z możliwością przesiadki. 
P. Prezydent poinformował, że dopłaty do całego systemu transportu miejskiego 
sięgnęły w roku 2022 kwoty 150 mln zł. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

 

 

 
Rzeszów, 22 lutego 2023 r.  

Opracował: Marian Salwik / Kancelaria Prezydenta Oddział Prezydialny 


